
Protokół Nr XXXVIII/10
z sesji Rady Gminy w Klimontowie

odbytej w dniu 10 maja 2010 r. 

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Klimontowie.
Sesja trwałą od godz. 13.30 do godz. 14.00.
Obradom sesji przewodniczył pan radny Jan Rębacz, Przewodniczący Rady.
Na sesji podjęto uchwały Nr XXXVIII/288/10, Nr XXXVIII/289/10, Nr XXXVIII/290/10,
Nr XXXVIII/291/10 i Nr XXXVIII/292/10.
Uchwały podjęto w trybie art. 14 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (jt.
Dz. U. z 2001 r. Nr 142, poz. 1591 ze zm.).
W sesji  uczestniczyli:  radni,  pan  Ryszard  Bień  -  Wójt  Gminy,  pan Adam Przybylski  -
Zastępca Wójta i pani Irena Bajur - Sekretarz Gminy.
Protokołowała: Irena Bajur.
Radni nieobecni: Maria Kogut, Anna Rębacz, Marek Kordyka.

Do punktu 1 porządku obrad sesji
Pan Przewodniczący Rady -  Szanowni  Państwo, witam Państwa i  otwieram XXXVIII
sesję  Rady Gminy w Klimontowie.  Witam pana Wójta,  jego Zastępcę,  panią  Sekretarz.
Szanowni Państwo sesja została zwołana na wniosek Wójta Gminy. Nie będę  go czytał,
chodzi  o te plany odnowy. Wiecie wszyscy w czym jest  rzecz.  Taka krótka sesja,  żeby
poprawić  te  plany odnowy.  Tam niewielkie poprawki  są  w tym,  ale  taka jest  potrzeba.
Przedstawię porządek obrad sesji.

Do punktu 2 porządku obrad sesji
Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad. 
Następnie Przewodniczący zapytał - Szanowni Państwo czy są jeszcze jakieś propozycje do
porządku. Nie widzę  czyli  przechodzimy do realizacji  obrad sesji.  Poproszę  o przyjęcie
porządku obrad. 
Za: 12, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.
Przewodniczący Rady - Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.

Porządek obrad
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej ważności.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Wprowadzenie zmian w uchwałach zatwierdzających Plany Odnowy Miejscowości:

a) Nowa Wieś,
b) Pokrzywianka,
c) Węgrce Szlacheckie,
d) Adamczowice,
e) Nawodzice.

4. Zakończenie obrad sesji.

Pan Przewodniczący Rady - Szanowni Państwo dwa słowa tylko powiem, bo jest wyjazd
na pogrzeb śp. sołtysa pana Zająca z Ossolina, tu się Wójt wybiera i wypadałoby, żeby z
Rady delegacja jakaś pojechała. Co prawda już nie był sołtysem, ale był to długoletni sołtys.
Ci którzy go znali, dłużej są w Radzie. Rozmawiałem ze Zbyszkiem, z panią Bożeną - z
tamtego rejonu akurat jest. Wyrazili zgodę, Czy ktoś jeszcze z Państwa chciałby pojechać.



Pan Lipiec, pan Frejlich. Czyli Wójt może zabrać nawet. Dzisiaj o godz. 1400 jest pogrzeb w
Goźlicach. Wójt wybiera się samochodem służbowym na pogrzeb.
Pan Zastępca Wójta - Bus służbowy musi najpierw porozwozić dzieci. 
Pan Przewodniczący Rady - Musi, bo akurat jest ta pora, że musi porozwozić.
Pan Zastępca Wójta - Ale u mnie zmieszczą sie 4 osoby w samochodzie. 
Pan Przewodniczący Rady - Czyli tak pani Bożena, Zbyszek i Piotrek.
Pani Pietrzyk - Ja swoim pojadę.

Do punktu 3 porządku obrad sesji
Pan Przewodniczący Rady - Szanowni Państwo przechodzimy do punktu 3. Odczytam te
plany  odnowy.  Tam  zmiany  dotyczą  niewielkich  rzeczy  -  nazewnictwa.  Z  "sołectwa"
potrzeba zmienić na "miejscowość" i potrzeba zmienić lata np. na lata 2008 - 2015, bo te
plany wchodzą na lat 7. I oczywiście tam w tych planach finansowych, gdzie tam jakieś
daty były zapisywane, też  te zmiany były wymagane. To zostało uczynione i przejdźmy
może do uchwał kolejnych.
Przewodniczący  Rady  odczytywał  projekty  uchwał  i  poddawał  je  pod  głosowanie  w
kolejności jak niżej:
a).projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale Nr XVI/123/08 (dotyczy
zmian w Planie Odnowy Miejscowości Nowa Wieś)
Za: 12
b).projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale r XXVIII/214/09 (dotyczy
zmian w Planie Odnowy Miejscowości Nawodzice)
Za: 12
c).projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale Nr XVI/119/08  (dotyczy
zmian w Planie Odnowy Miejscowości Pokrzywianka)
Za: 12
d).projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale Nr XXXIII/251/09 (dotyczy
Planu Odnowy Miejscowości Węgrce Szlacheckie)
Za: 12
e).projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale Nr XXXIII/252/09 (dotyczy
Planu Odnowy Miejscowości Adamczowice)
Za: 12

Przewodniczący  Rady -  Uchwały  zostały  podjęte  jednogłośnie.  Szanowni  Państwo  i
praktycznie wyczerpaliśmy porządek obrad. Czy są może jakieś w tych sprawach odnośnie
planów odnowy tematyczne pytania ?. 
Pan Zastępca Wójta - Może ja nie w formie pytania, ale chciałbym powiedzieć parę słów.
Szanowni Państwo dziękuję za to, że przyszliście i zechcieliście to przegłosować, bo to było
związane z tym, że te 4 miejscowości były ujęte w programie Leader a część z nich było
robione jako te projekty i programy związane z konkursem. Okazało się, że nadgorliwość
jest gorsza od faszyzmu. Zresztą nauka nie idzie w las, bo przy okazji zmieniliśmy Plan
Odnowy  Miejscowości  Nawodzice  a  nabór  wniosków  będzie  niedługo  i  musielibyśmy
wtedy  znowu  się  zbierać,  żeby  wprowadzić  stosowne  zmiany.  Mamy  w  opiniowaniu
następne plany odnowy miejscowości.  Są  to  plany odnowy miejscowości:  Olbierzowic,
Klimontów, Krobielice i Płaczkowice. I jeżeli będziemy mieli pozytywną opinię ochrony
środowiska,  co  niestety  jest  teraz  wymagane  przy  planach  odnowy  miejscowości  to
pozwolimy sobie też zwołać sesję taką szybką i prawie nadzwyczajną, ponieważ będzie to
istotne,  żebyśmy  te  plany  przyjęli  a  być  może  któryś  z  tych  planów  można  będzie



umiejscowić w przyszłym PROW. Poza tym Orlik jest już skończony. Dzisiaj już barierki
dla niepełnosprawnych będą zamontowane. Pan, który jest kontrolerem z Najwyższej Izby
Kontroli będzie wymagał od nas zatwierdzenia regulaminu tego Orlika. Tutaj pani Sekretarz
mówi, że ma być to uchwala Rady a nie zarządzeniem Wójta. Też nam to będzie niezbędne,
bo Orlik praktycznie powinien być nie użytkowany. Teoretycznie jest nie użytkowany, ale
jest użytkowany. Nie ma co ukrywać, żal nam jest go zamykać przed dziećmi, bo troszkę
nie bardzo. Bez uregulowanego regulaminu i zatwierdzonego przez nas, znalezienie osób,
które będą opiekować się tym Orlikiem to będziemy musieli jak najszybciej uregulować. Z
moich takich przeliczeń, które były niezbędne do tego nawet dla pana z NIKu, żebyśmy
mogli  z  Orlika  korzystać,  potrzeba  1,5  etatu.  W  regulaminie  Orlik  jest  otwarty
całotygodniowo, od poniedziałku do piątku od godz. 800 do godz. 1500 -  będą  to szkoły
według  harmonogramu  jaki  sobie  opracują  i  po  południami  wszyscy  mieszkańcy
nieodpłatnie  będą  mogli  się  organizować,  ewentualnie indywidualnie z Orlika korzystać
poprzez jakiś kontakt z tą osobą, która będzie się tym Orlikiem opiekować. I będzie to od
godz. 1600 do godz. 2200. Czyli 6 godzin dziennie przez pięć dni daje nam 30 godzin. W
soboty i niedziele według wymagań orlikowskich, to jest czas między godz. 1000 a godz.
2200. To są wymagania, które musimy spełnić i daje nam to w sumie 54 godziny. Nie ma
takiego etatu, który miałby 54 godziny, więc według tych obliczeń musi to być 1,5 etatu.
Żebyśmy  otrzymali  na  6  miesięcy  dofinansowanie  w  ramach  pieniędzy  orlikowskich
musimy do końca maja otrzymać zgodę sanepidu na użytkowanie. Jeżeli będzie zrobiona
barierka, panie z sanepidu, zresztą tu pan Wójt obiecał, że postara się ich przyspieszyć i
byśmy chcieli ogłosić konkurs i na te 1,5 etat, bo zdajemy sobie sprawę, że chętnych trochę
będzie na Orlika i  żeby jakieś  jasne zasady były kto tam może po postu brać  udział w
konkursie. Podań jest już trochę ale myślę, że jeśli ogłosimy konkurs to tych podań będzie
jeszcze więcej, bo wtedy będą jasne kryteria. Co jeszcze ?. Chyba tyle. Myślę, że jeszcze
tam coś się urodzi z tej kontroli, bo pan jest dosyć  szczegółowy i wiele wymaga od nas
różnych  rzeczy  i  myślę,  że  będzie  tutaj  chciał  jeszcze  żebyśmy poprzez  Radę  Gminy
uregulowali sprawę Orlika, bo jednak zarządzeniem Wójta nie wszystko przejdzie. To tyle z
takich informacji.
Pan radny Polit - Ja może panie Wójcie może nie na temat , ale coś koło tego o tym dachu
w remizie w Zakrzowie. Leje się po ścianach, naprawdę zgroza Pana Boga. Leje się panie
Wójcie po dachu.
Pan Zastępca Wójta - Nie po dachu tylko ......
Pan radny Polit -  Po ścianach. Panie Wójcie prosiłby Cię  wyjdź  na dach, ale tam nie
wyjdzie, tam trzeba po drabinie wychodzić.
Pan Zastępca Wójta - Tam jest eternit i prędzej czy później i tak ...
Pan radny Polit - Normalnie durszlak jest.
Pan radny Frelich - Ale ma nie padać ...
Pan radny Polit - Strażaki, nie chodzę do Wójta, nie wiem, mówią, żeby się odzywać. Ja
się odzywam. Jak ja mogę nie odezwać się.
Pan Zastępca Wójta - Nie, no trzeba się odzywać. Temat jest znany i to chyba najgorsza
remiza w gminie.
Pan radny Polit - Ja to chwalę remizę w Pokrzywiance.
Pan Wójt - Wymieniany był przecież dach, bo się lało.
Pan radny Polit - Wygląd zewnętrzny jak jest to jest ...
Pan radny Frejlich - Jak będziesz tyle lat co Piotrek Lipiec to będziesz miał taką samą. 
Pan radny Polit - Już drugą kadencję się upominam. A jeszcze coś panie Wójcie, miałem
zapytać o te pieniążki z funduszu sołeckiego.



Pan Zastępca wójta - Po ustaleniach z panią Skarbnik i tu z koleżanką Ireną, która mówi,
że nie będzie się chciała tym zajmować, bo ma rację, bo ma dużo roboty. Ale my z panią
Skarbnik zrobimy zebranie z wszystkimi sołtysami takie szkoleniowe i mniej więcej jakieś
zasady  korzystania  z  tych  pieniędzy  będziemy  chcieli  przekazać.  Nie  ma  jakiś  takich
konkretnych zasad. Po prostu sytuacja jest taka. Są  zadania, które sobie ujęły wszystkie
miejscowości w tych swoich planach. Te które dotyczą dróg powinny być zgłaszane do pana
od dróg, czyli do pana Kiliańskiego. Te, które dotyczą inwestycji, powinny być składane do
pani Szemraj i powinny być przez to stanowisko zaopiniowane i dopiero z tego stanowiska
po akceptacji Wójta powinny być realizowane i Księgowej, bo Księgowa zna budżet. To jest
istotne. Dlatego jakiś taki program tego musimy zrobić, bo trzeba mieć świadomość, że jak
do końca roku się tego nie wykorzysta to się już nie wykorzysta. Nie przechodzą na rok
następny. Te pieniądze w budżecie są.
Pan radny Polit - Panie Wójcie, na przykład tam u mnie na tych Górach Zakrzowskich jest
15, ha placu gminnego.
Pan Zastępca Wójta - Za te pieniądze da się takie coś zrobić.  trzeba mieć  świadomość
taką.  W każdej miejscowości są  ujęcia wody. I te pieniądze, które są  sołeckie, powinny
służyć temu, że nie - my będziemy robić boisko a Wójt będzie naprawiał ujęcie wody. 
Pan  radny  Polit -  Przez  4  lata  nic  o  tym  nie  mówiłem  o  ujęciu  wody.  Nic  nie
powiedziałem.
Pan Zastępca Wójta - Zadania, które są  na wsi czyli  jak jest boisko na wsi, pieniądze
powinny być z tych sołeckich zagwarantowane na to boisko - dopiero reszta. Od inwestycji
to jest  Wójt  ale od tych drobnych rzeczy,  to wieś  powinna się  poczuć  za pomocą  tych
pieniędzy jako gospodarz. My będziemy robić remizę, nie Wójt będzie robić remizę a wieś
będzie naprawiał ujęcie wody. Odwrotnie - wieś powinna pilnować tego co ma na dzisiaj i
to co jest bieżące, bo to są pieniądze małe. Wójt powinien być od inwestycji większych i
wtedy ...
Pan radny Polit - Wójcie nic nie mówię?
Pan Wójt - Po co skarżysz ?
Pan radny Polit - Wójcie, nie skarżę. Zrobiłeś mi most.
Pan Wójt - Drugi będę robił. 
Pan radny Polit - To dobrze. 

Do punktu 4 porządku obrad sesji
Przewodniczący  Rady  podziękował  za  udział  w  sesji  radnym.  Stwierdził,  że  Rada
zrealizowała wszystkie punkty porządku obrad, a następnie ogłosił zamknięcie sesji.
Na tym protokół zakończono i podpisano.

Protokołowała: Przewodniczył:


